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Източник: Дарик 

 
Заглавие: “Чистата Коледа”: Природозащитници почистват плажове от 

пластмасови отпадъци (ВИДЕО) 

 

Доброволците призоваха всички да направят подарък на природата като се 

погрижат за нея 

 

Линк: https://darik.bg/chistata-koleda-prirodozastitnici-pochistvat-plazove-ot-

plastmasovi-otpadaci-video- 

 

 
 

Текст: След като се казахме “Честита Коледа” идва време за “Чистата Коледа”. 

Така се казва инициативата, организирана от природозащитници, като тази 

година е в подкрепа на три черноморски общини - Созопол, Приморско и 

Царево. 

 

В събота доброволците почистват плаж Аркутино, а в неделя са в Ахтопол. 
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Никола Бобчев, един от организаторите на инициативата призова също, както 

правим подаръци на близките си за Коледа, да направим и подарък на 

природата като я почистим. 

 

Във фейсбук страницата на LessPlastic Bulgaria пък бяха публикувани 

потресаващи снимки на вида, в който са част от българските плажове - потънали 

в пластмасови отпадъци. 

 

Инициативата се провежда за седма поредна година, като миналата близо 100 

доброволци събраха над 580 кг отпадъци само от плаж "Аркутино". 

 

Източник: Дарик 

 
Заглавие: Край на кабелния хаос: Oт днес всички телефони са с общо зарядно 

 

Линк: https://dariknews.bg/novini/bylgariia/kraj-na-kabelniia-haos-ot-dnes-vsichki-

telefoni-sa-s-obshto-zariadno-2405020 

 

 
 

Текст: От събота в ЕС влизат в сила новите правила за общите зарядни устройства 

по стандарта USB-C. Очаква се това да спести на европейските домакинства 

годишно по 250 милиона евро, припомнят от комисията на Европейския 

парламент по въпросите на вътрешния пазар. 

 

Промяната засяга новите мобилни телефони, таблети, цифрови фотоапарати, 

слушалки, конзоли за видеоигри, както и преносими високоговорители, 

електронни четци, клавиатури, мишки, преносими навигационни системи. От 28 

април 2026 г. това изискване ще важи и за преносимите компютри. 

 

Според новите правила потребителите ще имат право да откажат да получат 

зарядно устройство при покупка на нова електроника. Производителите ще бъдат 

задължени да променят опаковките, така че да показват ясно данни за 

възможностите за зареждане на новите устройства. 

 

ЕС прие закон за единно зарядно устройство за всички смартфони 

 

Това означава край на разнообразието от зарядни устройства, които често не са 

съвместими помежду си. Вече ще може да зареждате всичките си устройства 

на едно единствено зарядно - USB-C. 

 

Какво означава това за потребителите? 

 

• По-малко разходи за допълнителни аксесоари 

С общия стандарт USB-C, потребителите ще могат да използват едно зарядно 

устройство за множество устройства. Това ще намали нуждата от закупуване на 

различни кабели и адаптери. 

 

• По-лесна съвместимост 
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Унификацията ще улесни ежедневието на потребителите, като премахне 

проблема с несъвместимостта на зарядни устройства. 

 

• Намаляване на електронните отпадъци 

Ежегодно в ЕС се генерират около 11 000 тона електронни отпадъци от стари или 

ненужни зарядни устройства. С преминаването към единен стандарт, се очаква 

значително намаляване на този обем. 

 

• Бързо зареждане и универсалност 

USB-C поддържа по-бързо зареждане и по-високи скорости на трансфер на 

данни в сравнение със старите стандарти като micro-USB. 

 

Какво ще се случи с Apple и други производители? 

 

Apple, един от основните производители, които използват собствен стандарт 

(Lightning порт), ще трябва да адаптира устройствата си за европейския пазар. 

iPhone и други устройства на Apple ще преминат към USB-C, което ще доведе до 

промяна в дизайна на продуктите и вероятно ще повлияе на глобалната им 

стратегия. 

 

За Samsung промяната към единния стандарт USB-C в Европейския съюз няма да 

бъде толкова драстична, колкото за компании като Apple. Samsung вече от години 

използва USB-C портове за зареждане и данни в почти всички свои устройства. 

 

Какво трябва да знаят потребителите? 

 

От 2024 г. няма да се налага да сменяте зарядното при покупка на ново 

устройство, стига то да отговаря на стандартите. 

Лаптопите ще имат преходен период до 2026 г., за да се съобразят със 

стандарта. 

Въвеждането на единен стандарт за зарядни устройства в ЕС е голяма стъпка към 

устойчивост и удобство за потребителите. Това ще доведе до намаляване на 

разходите, улесняване на ежедневието и същевременно ще допринесе за 

опазване на околната среда. 

 

Източник: Bgonair.bg 

 
Заглавие: Домакинствата в Стара Загора спестяват от данъци, ако събират 

разделно боклук 

 

Общинската администрация призова гражданите да се включат в екологична 

инициатива 

 

Линк: https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/368329-domakinstvata-v-stara-zagora-

spestyavat-ot-danatsi-ako-sabirat-razdelno-bokluk 

 

 
 

Текст: Да спестиш от данъците си, ако събираш разделно боклук - примерът е 

от Стара Загора, където общинската администрация призовава гражданите да 
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се включат в екологична инициатива. Бонусът за тях е 30% по-ниска такса "Битови 

отпадъци". 

 

На площадката са разположени контейнери за различни видове отпадъци от 

бита - пластмаса, хартия, стъкло, гуми и текстил. При организиране на 

домакинствата за предаването им на съответните места и достигане на над 150 

кг отпадък за година, те ще получават отстъпка от таксата за битови отпадъци. 

 

"Хората от Стара Загора трябва да оставят разделно събрания си отпадък от бита 

при нас. Ако в края на годината са събрали 150 кг отпадъци, получават отстъпка 

от 30%. Направихме го изключително лесно. Процесът по регистрацията отнема 

не повече от две-три минути", уточни зам.-кметът на община Стара Загора  

Радостин Танев 

 

Изграден е и обучителен център, предназначен за посещения на деца от 

училища и детски градини, за да учат на практика за разделното събиране. 

 

Източник: Bgonair.bg 

 
Заглавие: Столичната община ще помага на ветеринарите за опасните 

отпадъци 

 

Организират информационна кампания 

 

Линк: https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/368421-stolichnata-obshtina-shte-

pomaga-na-veterinarite-za-opasnite-otpadatsi 

 

 
 

Текст: Българският ветеринарен съюз (БВС) и Столичната община ще работят 

заедно за предотвратяване на нерегламентирано изхвърляне на опасни 

отпадъци.  

 

Повод за срещата с БВС са честите проверки от страна на администрацията на 

Васил Терзиев във ветеринарномедицинските лечебни заведения и санкциите за 

нерегламентирано изхвърляне на опасни отпадъци. 

 

Столичната община ще организира информационна кампания, с която да 

помогне на ветеринарите да се запознаят със своя ангажимент към опасните 

отпадъци с цел да се намали рискът за всички граждани на столицата. Съгласно 

законодателството, опасните отпадъци трябва да се унищожават по определен 

ред, като всички ветеринарномедицински практики са задължени да ги разделят 

и изпращат за унищожаване чрез сключване на договори с лицензирани фирми 

за извозване и обезвреждане.  

 

Практиките трябва да имат договори с фирми за извозване на странични 

животински продукти (СЖП). Картонените опаковки (кашони и други) се извозват 

безплатно от Столичната община, като за целта трябва да се съхраняват в 

лечебното заведение и да се предават по заявка. Глобите за нерегламентирано 

изхвърляне на СЖП и опасни отпадъци варират от 10 000 до 50 000 лева. 
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